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Parlament de Catalunya 
 
RESOLUCIÓ 855/XIV del Parlament de Catalunya, relativa a l'Informe de fiscalització 6/2023, 
sobre el Consell Català de l'Esport, ajuts derivats de la pandèmia de la covid, corresponent als 
exercicis del 2020 i el 2021. 
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Ajuntament de Folgueroles 
 
Aprovació definitiva de la modificació del Projecte per a la substitució de la gespa artificial del 
camp de futbol. 
 
Ajuntament de Roda de Ter 
 
Aprovació de la Memòria valorada per a la substitució de la gespa artificial del Camp de Futbol 
Municipal. 
 
 

ALTRES PUBLICACIONS D’INTERÈS 
 

 
ACTUALITAT GENCAT 
 
Nou sistema per alertar de la presència de ciclistes en túnels 
 
El sistema avisa els conductors de vehicles de motor de la presència de ciclistes a l’interior de 
túnels i els adverteix que han de reduir la velocitat. 
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El Servei Català de Trànsit posa en marxa un nou sistema que alerta de la presència de ciclistes 
en l’interior de túnels. La prova pilot, instal·lada en l’N-145 a la Seu d’Urgell, té com a objectiu 
reduir la sinistralitat d’aquest col·lectiu vulnerable a les carreteres. 
 
El sistema d’alerta, pioner a Catalunya i a l’estat espanyol, avisa de manera dinàmica els 
conductors de vehicles de motor de la presència de ciclistes a l’interior de túnels i els adverteix 
que han de reduir la velocitat. 
 
Com funciona? 
 
El sistema funciona a partir de dos tipus de dispositius: 
- Un sistema de reconeixement per imatge, fet a partir d’intel·ligència artificial, on es detecten 

els ciclistes. La càmera detecta els ciclistes uns metres abans de l’entrada del túnel, fa el 
reconeixement i identifica les bicicletes. 

- Un cop la càmera identifica el ciclista, s’activa un panell d’avís on s’informa els conductors 
de la presència de ciclistes. El senyal també recorda als conductors l’obligatorietat de reduir 
la velocitat i de mantenir la distància de seguretat amb els ciclistes. L’avís es manté encès el 
temps que s’estima que el ciclista tarda en creuer el túnel i posteriorment s’apaga de forma 
automàtica. 

 
Millora de la seguretat viària dels ciclistes 
 
En aquest 2023, 4 ciclistes han perdut la vida a les carreteres catalanes i 58 més han resultat 
ferits de gravetat.  
 
Des del Servei Català de Trànsit actualment s’està treballant en: 
 
- La creació d’un mapa segur de trànsit per a ciclistes on es transparentaran tots els trams 

d’acumulació d’accidents. 
- La promoció de vies d’ús preferent per a ciclistes. 
 
Per a més informació consulta el portal web on es recopilen els consells i recomanacions per a 
circular en bicicleta per Catalunya. 

 
CONSEJO SUPERIOR DE DEPORTES (CSD) 
 
Víctor Francos clausura la jornada de conclusions de “És de Futur” 
 
En un acte en el Congrés dels Diputats, el president del CSD va presentar les conclusions 
d'aquest procés de reflexió sobre polítiques públiques esportives.  
 
El president del Consell Superior d'Esports (CSD), Víctor Francos, ha clausurat aquest dimarts 
en el Congrés dels Diputats la jornada de conclusions de “És de futur”, un projecte impulsat pel 
CSD i desenvolupat per la Fundació Esport Jove sobre les polítiques públiques esportives. 
 
“L'esport té davant sí quatre anys apassionants”, ha remarcat Víctor Francos en l'acte amb el 
qual acaba la fase participativa d'aquest projecte. 
 
Francos ha considerat que l'esport és “el punt de trobada de la societat espanyola” i ha dibuixat 
un horitzó basat en el repte demogràfic, la salut i la sostenibilitat, entre altres. 
 
L'esport espanyol també tractarà en els pròxims quatre anys de “guanyar pes a nivell 
internacional” a través de l'organització de grans esdeveniments esportius i treballarà per veure 
potenciada encara més la seva indústria. Un altre dels objectius serà “desenvolupar la Llei de 
l'Esport”, “democratitzar l'esport per dalt” i “potenciar-lo per a la base, que és majoria”. "El repte 
serà ambiciós i hem de tenir unes bases sòlides", ha assenyalat Víctor Francos. 

https://www.csd.gob.es/es/victor-francos-clausura-la-jornada-de-conclusiones-de-es-de-futuro


 

 
 
 

 
Sobre la jornada de conclusions 
 
La jornada ha començat amb la intervenció de Félix Jordán de Urríes, director general de la 
Fundació Esport Jove, qui ha explicat: “El projecte va néixer amb la vocació de millorar el demà 
i amb la convicció d'establir una reflexió profunda del que volem en matèria de polítiques 
públiques en relació amb l'esport”. 
 
“El nou marc normatiu de l'esport”, “Ciutadania activa i territori sostenible” i “L'esport com a 
fenomen econòmic. Dimensió i impuls a la indústria de l'esport” són les tres sorres que han 
vertebrat “És de Futur” i sobre les que aquest dimarts els seus respectius líders -Miguel Ángel 
Vaquero, Alfonso Jiménez i Alfonso Arroyo- han exposat les conclusions més destacades, arran 
dels debats generats en els esdeveniments presencials i les opinions expressades en la 
plataforma de participació digital. 
 
L'objectiu de “És de Futur” és l'elaboració d'un Programa de Futur que reuneixi les polítiques 
públiques més adequades i eficaces per a donar continuïtat a l'aposta decidida del Govern 
d'Espanya per l'esport al llarg de la passada legislatura. 
 
No en va, cal destacar la inversió històrica de 1.100 milions d'euros en quatre anys i la 
consideració de l'esport com a element tractor del Pla de Recuperació, Transformació i 
Resiliència, a més de l'aprovació d'una nova llei que va renovar el marc vigent des de 1990. Amb 
aquesta expectativa aconseguida com a marc, en l'esdeveniment es van plantejar les línies 
d'actuació més destacades d'aquest programa. 
 
Sobre el projecte “És de Futur” 
 
“És de Futur” és un projecte del Consell Superior d'Esports, desenvolupat per la Fundació Esport 
Jove, que té com a objectiu definir un “Programa de Futur” per a l'esport espanyol. El punt de 
partida és l'aposta del Govern per l'esport en l'anterior legislatura, que es va concretar en la major 
inversió de la història (1.100 milions d'euros en quatre anys; 300 d'ells, procedents del Pla de 
Recuperació, Transformació i Resiliència) i en l'aprovació de la nova Llei de l'Esport, que va entrar 
en vigor el passat 1 de gener i va reformar el marc normatiu que estava vigent des de 1990. 
 
“És de Futur” es desenvolupa entorn de grups de treball liderats per experts del sector, que han 
plantejat propostes en les tres dimensions del projecte: “El nou marc normatiu de l'esport”, 
“Ciutadania activa i territori sostenible” i “L'esport com a fenomen econòmic”. El projecte es 
concreta en reunions de treball, esdeveniments i un debat digital que, en paral·lel, s'obre a la 
participació ciutadana. 

 
BETEVÉ 
 
Barcelona demana mantenir obertes les piscines públiques quan s’entri en emergència per 
sequera. 
 
El consistori també ha fet la petició de poder seguir regant els camps esportius federats en 
situació de pre-emergència per sequera. 
 
L’Ajuntament de Barcelona ha demanat al govern català mantenir obertes les piscines públiques 
i poder-les reomplir i les de serveis complementaris, com per exemple les d’ús terapèutic situades 
als centres hospitalaris, per quan la ciutat entri en fase d’emergència per sequera. 
 
Aquesta és una de les demandes que ha sortit de la primera reunió del grup de treball sobre 
sequera impulsat per l’Ajuntament de Barcelona i amb la participació de totes les administracions 
i operadors implicats. La trobada ha servit per analitzar la situació actual i les mesures que haurà 
de prendre la ciutat en cas que les restriccions augmentin les pròximes setmanes. 

https://beteve.cat/politica/ajuntament-barcelona-demana-mantenir-obertes-piscines-publiques-emergencia-sequera/
https://beteve.cat/politica/ajuntament-barcelona-demana-mantenir-obertes-piscines-publiques-emergencia-sequera/


 

 
 
 

 
Seguir regant camps esportius federats 
 
Una altra petició que ha fet el govern municipal és seguir regant els camps esportius d’esport 
federat, amb limitació del consum a 200 m3/ha, entenent que l’esport federat també és un espai 
de lleure de qualitat per infants i joves de la ciutat, i que afavoreix la cohesió als barris. 
 
Pel que fa al reg, l’Ajuntament ha reiterat la demanda de mantenir l’aigua freàtica per al reg 
d’espais verds sempre i quan no suposi una reducció de la disponibilitat d’aigua per a 
l’abastament domiciliari. 
 
“Mantenir el verd que protegeix la salut de la ciutadania” 
 
El consistori subratlla que el reg dels espais verds amb aigua freàtica, recurs hídric alternatiu que 
té la ciutat, permet mantenir el patrimoni verd, essencial també per mitigar les temperatures altes 
de l’estiu i els efectes negatius de la contaminació de l’aire. “Un verd, per tant, que protegeix la 
salut de la ciutadania i minimitza els efectes de l’illa de calor”. 
 
La tinenta d’alcaldia d’Urbanisme, Transició Ecològica, Serveis Urbans i Habitatge, Laia Bonet, 
ha demanat més anticipació i més coordinació entre administracions per “preveure” reptes i 
solucions “en el curt i en el mig termini”. 
 
En aquest sentit s’ha reafirmat el compromís de les administracions per continuar desenvolupant 
polítiques i infraestructura per fer ciutats més resilients davant els efectes de la sequera, com a 
mostra dels reptes que planteja el canvi climàtic. 
 
......................................................................................................................................................... 
El present recull jurídic s’elabora amb caràcter informatiu per la Secció Jurídico Administrativa de la Gerència de Serveis 
d’Esports de la Diputació de Barcelona.   
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enllaços als documents per a la seva consulta. 


